
 

 
 
 

 

 

 
 
日期 2008 年 10 月 21 日(星期二) 
 
時間 下午 6:30 – 8:00 
 
地點 香港灣仔皇后大道東 213 號胡忠大廈 27 樓 

香港會計師公會培訓中心 
 
主講嘉賓 杜偉強律師事務所高級合夥人暨北京代表處首席代表 ─ 杜偉強律師 
  杜偉強律師事務所北京代表處經理、中國法律顧問 ─ 陳嵐律師 
 
主席 香港會計師公會內地業務關注組副召集人 ─ 胡勁恒先生 
 
研討會內容 港人與內地公民結婚、開設銀行賬戶、購買內地房產等重要資產的情況日

益普遍。如果這些港人不幸身故或需繼承親人在內地的資產，便屬於內地

的涉外繼承範圍。 

 

 涉外繼承對擁有內地資產的港人及其親人究竟會有什麼影響、發生涉外繼

承時應如何處理、應該如何預先計劃以免發生繼承爭議等問題，都是會員

應該掌握的常識。為此，兩位主講嘉賓將對下列課題作出詳細介紹： 

 

 h 遺產的構成(被繼承人哪些財產構成遺產) 
h 遺產繼承的實際操作  
   - 不動產 (例如：內地物業) 
  - 動產 (例如：內地銀行戶口內的現金) 
h 遺囑繼承 
h 無遺囑繼承 
h 爭議解決(時效與程序) 
h 無爭議的繼承情況 

 
語言 粵語及普通話 
 
費用  香港會計師公會會員/國際聯繫人:  每位港幣 190 元 
    每位港幣 180 元 (網上報名) 
 非會員:    每位港幣 330 元 
 
香港會計師公會 
專業進修小時 1.5 小時 
 
報名截止日期 2008 年 10 月 10 日 

  
  

內內地地業業務務關關注注組組晚晚間間研研討討會會：：   

解解讀讀內內地地涉涉外外繼繼承承安安排排  

內地業務關注組  
會員優先



 

 
 

   
 

MBIG seminar – Decoding the Succession 
Arrangements Concerning Foreigners or Foreign 
Affairs in the Mainland (解讀內地涉外繼承安排) 
(MCS-1 Event Code : S-MBIG081021) 

Enrolment Deadline: 10 October 2008 

Operations & Finance Department 
Hong Kong Institute of CPAs 
37th Floor, Wu Chung House 
213 Queen’s Road East, Hong Kong 
Fax no.: 2893 9853 

 
Please allow 4 days to process your application and payment. In order not to delay the process, please do NOT make any 
unnecessary enquiries. You can check your enrolment status at “My CPA” at www.hkicpa.org.hk. Unsuccessful 
enrolment will be notified 2 days before the event with full refund. 
 
Personal information (One form for one participant) 

Name: (Mr./Mrs./Ms.)  
HKICPA/HKIAAT 
Member/IA/Student no.:  

MBIG member:  Yes   No Contact no.:  
 

Fax no.:  

Email:  

Signature:   Date:  

 
Question(s) to be raised with the speakers (in Chinese): 
 

 

 

(Please use a separate sheet if space is not sufficient) 
 

Participation fee:  HK$190 per HKICPA member / International Affiliate (“IA”) / Student   
  Click here for on-line registration at HK$180 per HKICPA member / IA / Student 
       HK$330 per non-HKICPA member 

Payment by:   Cheque no.: ______________________ (Bank: ___________________________) 
      VISA Card     Master Card 

 For payment by credit card, please fill in the following: Card no.:     

Cardholder's Name : 
(Please print)  

Card Expiry Date (month/year) :  

Date : Cardholder's Signature : 

FOR OFFICE USE 
Auth. code no. Handled by Date 

Cheque should be made payable to “Hong Kong 
Institute of Certified Public Accountants” 
    

 
Notes: 
1. Enrolments are accepted on a first-come-first-served basis. In the event of over-subscription, priority will be given, in descending 

order, to MBIG members / members / IAs.  No telephone reservation will be accepted. 
2. Full payment must be made before an application will be processed. 
3. Confirmation will be issued by email to participants on or before 15 October 2008.  If you do not receive it by then, please 

contact Member & Corporate Services Department at telephone no.: 2287 7065 / 387. 
4. No refund will be made for cancellation after payment has been received by the Institute. However, an alternate to attend the 

seminar may be accepted in case the participant is unable to attend.  Please inform the Institute 3 days before the event if such 
arrangement is required. 

FOR OFFICE USE 
Seq. no.: 

Handle by: 

Payment & Enrolment Status Enquiry: 2287 7381 
Email:  finance@hkicpa.org.hk 

Event Information Enquiry: 2287 7065 / 387 
Email:  mcs.scm@hkicpa.org.hk 

http://www.hkicpa.org.hk
https://www.hkicpa.org.hk/ea/booking/eventlist.php?pnamecode=cpd&igcode=cpd&type=nonigmem&eventcode=

